

【SISP 介绍】

“上海市国际学生预科学院”（以下简称“预科学院”SISP）是由上海市教育委员会设立，委托上海师范大学进行管理与日常教学的国际学生预科教育基地。

“预科学院”依托上海师范大学的师资、学科优势及办学资源，同时充分借鉴中国政府奖学金本科生开展预科教育的模式与经验，制定适合预科学生的教学及管理方案，使学生通过预科学习在汉语言知识和能力、相关专业知识以及跨文化交际能力等方面达到进入中国高等学校进行专业学习的基本标准。

The "Shanghai International Student Pre-College" (hereinafter referred to as the "Pre-College", SISP) is an international preparatory education institution established by the Shanghai Municipal Education Commission and operated by Shanghai Normal University for its daily educational activities.

The "Preparatory College" utilizes the faculty, disciplinary strengths, and educational resources of Shanghai Normal University, while also incorporating the models and experiences from the Chinese government scholarship program for undergraduate preparatory education. It has crafted teaching and management plans specifically designed for preparatory students, enabling them to meet the essential standards necessary for admission into Chinese higher education institutions for specialized studies in areas such as Chinese language proficiency, relevant professional knowledge, and cross-cultural communication skills.

【基本条件】

1. 年龄 18~23 周岁，身体健康，对华友好；
2. 学生学习目标明确，态度端正；
3. 高中学习成绩优异，有【HSK 三级证书】；

1. Applicants must fall within the age range of 18 to 23, have good physical condition, and exhibit a friendly attitude towards China.
2. They should have clearly defined learning objectives and a positive mindset.
3. Candidates should possess outstanding academic performance in high school, along with a HSK Level 3 certificate.

【申请材料清单】

1-1.拟报考本科项目申请者，须提交“CSCA 来华留学本科入学学业水平测试”（数学、物理、化学、中文）测试成绩单

<https://iso.usst.edu.cn/2025/1027/c9513a349371/page.htm>

<https://iso.usst.edu.cn/2025/1027/c9513a349360/page.htm>

特殊说明：

申请者可以先线上填报申报平台个人信息，在此栏目下上传“CSCA 报名证明/页面截图”作为临时说明，但必须在 **4 月 15 日前** 补交正式 CSCA 成绩单(只提交“数理化”三科成绩)，否则申请将无法进入复审环节。（附样图）

The screenshot shows the CSCA registration website interface. The top navigation bar includes links for 'Homepage', 'About the exam', 'Registration', 'Exam preparation resources', 'Grade Service', 'Official cooperation', and 'Admissions Information'. The main content area is titled 'My application' and shows 'December 2025 CSCA' application details: Exam location, Exam Date: 2025-12-21, Examination subjects: 15:30-16:30 Mathematics (English), 17:30-18:30 Physics (English). A 'Go to payment' button is present. On the left, a sidebar lists links: 'personal information' (highlighted in blue), 'Registered for the exam', 'Check your grades', 'My Orders', 'Refund Policy', and 'Information Correction'. Below the sidebar is an 'Important Note' section with instructions and a list of actions for correct and incorrect information. At the bottom are 'Confirmed(Submitted)' and 'Needs modification' buttons.

1-2. 申请表（在线填写, <https://usst.at0086.cn/Student>）；（含心理测试）

2. 在线申请提交附件格式建议为 JPG 或 PDF 版本, 上传文件列表如下:

- (1) 身体健康证明;
- (2) 高中毕业证书扫描件;
- (3) 高中阶段全部课程的成绩单;
- (4) 其它证明个人学习能力的辅助材料;
- (5) 汉语学习证明;
- (6) 如果有在大学的学习经历, 必须提供完整的学习成绩单;
- (7) 自我介绍;
- (8) 高中教师或相关教师的推荐信;
- (9) 无犯罪证明;
- (10) 护照有效页面复印件;
- (11) 二寸证件照 2 张;
- (12) 已在中国大陆境内读书的, 还需提供当前有效的签证页或居留许可页的复印件;

【Application Materials Checklist】

1-1. For Undergraduate program applicants, Please submit the China Scholastic Competency Assessment (CSCA) Test Report

(Mathematics, Physics, Chemistry)

Special Note:

Applicants may initially fill in their personal information on the online platform and upload a "CSCA registration confirmation/screenshot" as a placeholder. However, an official CSCA score report must be submitted **no later than April 15**. Failure to do so will result in the application not advancing to the review stage. (Sample image attached.)

Undergraduate entrance examination for international students in China

Homepage About the exam Registration Exam preparation resources Grade Service Official cooperation Admissions Information

Registration / My application

My application

personal information

Registered for the exam

Check your grades

My Orders

Refund Policy

Information Correction

December 2025 CSCA

Application details

Exam location:

Exam Date: 2025-12-21

Examination subjects:

15:30-16:30 Mathematics (English)
17:30-18:30 Physics (English)

Go to payment

Important Note

Please verify the above application information:

- Information is correct → Click "Confirm"
- Information is incorrect → Click "Need to modify" (We will contact you as soon as possible)
- For further assistance, please email cscasupoint@cscdf.org

Confirmed(Submitted) **Needs modification**

1-2. Application form (to be completed online at <https://usst.at0086.cn/Student>); (Psychological Test included)

2. It is advisable that the attachments submitted online be in JPG or PDF format. The list of files to upload is as follows:

- (1) Medical Check Report;
- (2) Scanned copy of high school diploma;
- (3) Transcripts of all courses completed during high school;
- (4) Additional materials showcasing personal academic capabilities;
- (5) Proof of Chinese language study;
- (6) A complete transcript of university studies must be included (if any);
- (7) Self-introduction / CV;
- (8) 2 Recommendation letters from a high school teacher or relevant educators;
- (9) Certificate of non-criminal proof;
- (10) Copy of the valid page of the passport;
- (11) passport-sized photograph;
- (12) For those who have studied in Chinese Mainland, a copy of the current valid visa page or residence permit page must also be submitted.

【录取前的面试环节 及评审相关】

1. 预科学院审核被推荐学生材料并将组织专家进行面试，综合评价包括学生语言能力、学习能力和心理状态等因素，做出录取或者不被录取的决定；
2. 预科学院学生实行季度评审，每三个月对学生进行综合评审，评审不合格的学生，将做出降级、暂停或取消奖学金资格的决定；
3. 【经上海理工大学和海市预科学院两轮面试后，根据面试结果，第一年汉语预科学习阶段的奖学金由 SISP 发布对应的奖学金类别（A, B 或自费项目）】。

【Interview and Review related】

1. The pre-college assesses the materials submitted by the nominated students and will arrange for experts to conduct interviews. The comprehensive evaluation will take into account various factors, including the students' language proficiency, learning capabilities, and psychological well-being, ultimately resulting in a decision regarding their admission status.
2. Students enrolled in the pre-college are subject to quarterly evaluations, with a thorough review taking place every three months. Those who fail to meet the established evaluation criteria may face consequences such as demotion, suspension, or the loss of scholarship eligibility.
3. Following successful interviews with USST and SISP, scholarship (A, B, or B+) will be awarded based on the interview outcomes by SISP.

【转回理工大学】

“1+4”项目的学生在顺利完成了一年的汉语预科学习且通过结业考试后，凭“结业证书”和 HSK-4 级证书，预计将于 2027 年 9 月初转回我校进行专业学习，学习期限为 2027 年 9 月至 2031 年 7 月。

学生转回后的奖学金类别学校将根据第一年汉语预科的学习成绩、所在班级排名及预科期间的表现等指标来决定。

核心指标：

第一档【第二学期期末考试-所在班级综合排名前 8 名（含第 8 名）】：全额奖学金 A 类；
第二档【第二学期期末考试-所在班级综合排名第 9 名至第 17 名（含第 17 名）】：半额奖学金 B 类；
第三档【第二学期期末考试-班级排名第 18 名以后（含第 17 名）】：自费项目，不提供奖学金资助；

【Returning to USST】

Upon completion of the one-year Chinese preparatory program, the scholarship level awarded to students upon their return to undergraduate studies in the following academic year will be determined by their overall performance during the preparatory year. This evaluation takes into account their final academic ranking within the class as well as their attendance record.

The scholarship tiers are defined as follows:

Tier 1 – Full Scholarship (Category A):

Awarded to students whose comprehensive ranking in the class at the end of the second semester falls within the top 8 (including 8th place).

Tier 2 – Partial Scholarship (Category B):

Awarded to students whose ranking in the class at the end of the second semester is between 9th and 17th place (inclusive).

Tier 3 – Self-funded:

Applies to students ranked 18th or lower in the class. No scholarship funding is provided at this level.

【奖学金覆盖内容/Scholarship Coverage】

① SGS-A 类奖学金（全额）：学费（教材费自理）、住宿费，综合医疗保险费，生活费。

【面向：硕士，博士】

SGS Type A (Full-ride scholarship) 【For Master and Doctorate Applicants】

Students who are granted the type A scholarship will be exempt from tuition, International Students Apartment Fees

on the campus and comprehensive medical insurances, monthly allowance/stipend included.

② SGS-B 类奖学金（部分）：学费（教材费自理）、综合医疗保险费，其他费用自理。【面向：本科，硕士，博士】

SGS Type B (Partial scholarship) 【For Undergraduate, Master and Doctorate Applicants】

Students who are granted the type B scholarship will be exempt from tuition and comprehensive medical insurances.

【线上填报时间/Online Application Duration】

2026 年 4 月 1 日 至 2026 年 4 月 15 日； (1st to 15th April 2026)

【在线填报系统/USST OnLine Application Portal】

<https://usst.at0086.cn/Student>

【Enrollment category - make sure to opt for "SGS 1+4" ONLY】